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fra transport- og kommunikasjonskomiteen
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Innstilling fra transport- og kommunikasjonsko-
miteen om Representantforslag fra stortingsrepre-
sentant Per Espen Stoknes om å utføre en mulig-
hetsstudie angående bruk av ny teknologi kalt
hyperloop til transport av fisk og personer

Til Stortinget

Bakgrunn
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen igangsette en mulig-
hetsstudie om bruk av hyperloop mellom Oslo og Kø-
benhavn og en mulighetsstudie om bruk av hyperloop
ved transport av fisk. I tillegg ber Stortinget regjeringen
om å opprette et eget sekretariat for å ivareta norske in-
dustri- og kunnskapsinteresser i et nordisk samarbeid
om hyperloop-utvikling.»

Komiteens merknader
K o m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  Ø y s t e i n  L a n g h o l m  H a n s e n ,  K i r s t i
L e i r t r ø ,  S v e r r e  M y r l i  o g  I n g a l i l l  O l s e n ,  f r a
H ø y r e ,  S o l v e i g  S u n d b ø  A b r a h a m s e n ,  J o n n y
F i n s t a d ,  N i l s  A a g e  J e g s t a d  o g  l e d e r e n
H e l g e  O r t e n ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  To r
A n d r é  J o h n s e n ,  M o r t e n  S t o r d a l e n  o g  B e n g t
R u n e  S t r i f e l d t ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  S i v
M o s s l e t h  o g  I v a r  O d n e s ,  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  A r n e  N æ v r a ,  o g  f r a  Ve n s t r e ,
J o n  G u n n e s , viser til at det er fremmet et represen-

tantforslag fra Per Espen Stoknes, Miljøpartiet De
Grønne, hvor det bes om at det utføres en mulighets-
studie angående bruk av ny teknologi, kalt hyperloop,
til transport av fisk og personer.

Hyperloop er en ny høyhastighets transporttekno-
logi som bruker rør med svært lavt lufttrykk til å trans-
portere varer og personer. Det lave lufttrykket i røret
gjør at det ved hjelp av en elektrisk motor er mulig å for-
flytte seg svært energieffektivt og friksjonsfritt.

K o m i t e e n  konstaterer at dette ikke er en ferdigut-
viklet teknologi, men ser fram til å følge utviklingen og
mulighetsrommet dette eventuelt kan gi, både for pas-
sasjerer og frakt av varer. Dersom en lykkes med denne
teknologien, vil den kunne revolusjonere både person-
og godstransport slik vi kjenner den i dag.

I statsrådens svarbrev til komiteen sies det blant an-
net:

«Transportetatene og Avinor har i arbeidet med
neste Nasjonal transportplan utpekt bruk og utvikling
av teknologi som ett av flere satsingsområder. Det vil
være naturlig å vurdere hyperloop i denne forbindelsen.
Jernbanedirektoratet opplyser at etatene er kjent med
den internasjonale satsingen og følger utvikling nøye.»

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t
o g  Ve n s t r e , mener det på det nåværende tidspunkt er
for tidlig å utføre en mulighetsstudie knyttet til hyper-
loopteknologien. 

F l e r t a l l e t  merker seg imidlertid at dette er tekno-
logi som man må følge tett i årene som kommer, men
mener, slik statsråden påpeker i sitt svarbrev datert
15. januar 2018, at dette er en type teknologi som vi kan
vurdere nærmere når vi vet mer om de erfaringer som
gjøres i andre land, blant annet med tanke på investe-
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ringskostnader, driftsstabilitet, sikkerhet, reisetider,
vedlikeholdskostnader og driftsøkonomi.

F l e r t a l l e t  viser til at Stortinget har økt bevilgnin-
gene til jernbane betydelig og satser på tiltak for økt ka-
pasitet og kortere reisetid mellom byene på Østlandet
der passasjergrunnlaget er størst. F l e r t a l l e t  mener at
vi nå må prioritere utbygging av jernbane som løser de
utfordringene folk opplever i hverdagen, fremfor hyper-
loop, som trolig kan egne seg mindre på kortere strek-
ninger med tettere stasjonsstruktur. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  fremmer
følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen igangsette en mulig-
hetsstudie om bruk av hyperloop mellom Oslo og Kø-
benhavn og en mulighetsstudie om bruk av hyperloop
ved transport av fisk.»

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg at hyperloop er
en teknologi med et svært stort potensial for rask og
miljøvennlig transport. D i s s e  m e d l e m m e r  merker
seg også at hyperloop passer svært bra for en norsk og
nordisk fellessatsing for å sikre mer miljøvennlig trans-
port, økt verdiskaping og flere arbeidsplasser. D i s s e
m e d l e m m e r  understreker at teknologien fortsatt er
umoden, og at det er mange avklaringer og tester som
trengs for å utvikle teknologien videre. D i s s e  m e d -

l e m m e r  mener det er naturlig at Norge tar en lederrol-
le i dette arbeidet. 

Forslag fra mindretall
Forslag fra Arbeiderpartiet og Sosialistisk Venstre-
parti:

Forslag 1

Stortinget ber regjeringen igangsette en mulighets-
studie om bruk av hyperloop mellom Oslo og Køben-
havn og en mulighetsstudie om bruk av hyperloop ved
transport av fisk.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av Høyre, Frem-

skrittspartiet. Venstre og Senterpartiet.

K o m i t e e n  viser til representantforslaget og til
sine merknader og råder Stortinget til å gjøre følgende

v e d t a k :

Dokument 8:89 S (2017–2018) – Representantfor-
slag fra stortingsrepresentant Per Espen Stoknes om å
utføre en mulighetsstudie angående bruk av ny teknolo-
gi kalt hyperloop til transport av fisk og personer – ved-
tas ikke.

Oslo, i transport- og kommunikasjonskomiteen, den 6. mars 2018

Helge Orten Ingalill Olsen
leder ordfører
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VEDLEGG

Brev fra Samferdselsdepartementet v/statsråd Ketil Solvik-Olsen til transport- og kommunika-
sjonskomiteen, datert 15. januar 2018

Representantforslag: Dok. 8:89 S (2017-2018) fra Per 
Espen Stoknes om å gjennomføre en mulighetsstudie 
angående bruk av ny teknologi kalt hyperloop til 
transport av fisk og personer.

Forslag:
Stortinget ber regjeringen igangsette en mulighets-

studie om bruk av hyperloop mellom Oslo og Køben-
havn og en mulighetsstudie om bruk av hyperloop ved
transport av fisk. I tillegg ber Stortinget regjeringen om
å opprette et eget sekretariat for å ivareta norske indus-
tri- og kunnskapsinteresser i et nordisk samarbeid om
hyperloop-utvikling.

Svar:
Det pågår nå en omfattende utvikling innen tekno-

logi som tas i bruk i transportsektoren. Dette ser vi blant
annet innen lav- og nullutslippsteknologi og autonome
kjøretøy. Ny teknologi vil være avgjørende for at vi skal
nå målet om å bli et lavutslippssamfunn i 2050. Hyper-
loopteknologien synes å være spennende, og dersom en
lykkes med å utvikle denne til en trygg og pålitelig trans-
portform, med forsvarlige utbyggingskostnader, vil den-
ne teknologien kunne revolusjonere både person- og
godstransporten slik vi kjenner den i dag.

Transportetatene og Avinor har i arbeidet med nes-
te Nasjonal transportplan utpekt bruk og utvikling av
teknologi som ett av flere satsingsområder. Det vil være
naturlig å vurdere hyperloop i denne forbindelsen. Jern-
banedirektoratet opplyser at etatene er kjent med den
internasjonale satsingen og følger utviklingen nøye. 

Regjeringen har økt bevilgningene til jernbane be-
tydelig, og satser særlig på tiltak for økt kapasitet og kor-
tere reisetid mellom byene på Østlandet der passasjer-
grunnlaget er størst. Min vurdering er derfor at vi nå må
prioritere utbygging av en jernbane som løser de utfor-
dringene folk opplever i hverdagen, fremfor hyperloop
som trolig kan egne seg mindre på kortere strekninger
med en relativt tett stasjonsstruktur. 

Min vurdering er derfor at det ikke er aktuelt å sette
i gang en mulighetsstudie nå. Samtidig mener jeg at det-
te er en teknologi som transportetatene må følge tett, og
som vi kan vurdere nærmere når vi vet mer om de erfa-
ringer som gjøres i andre land blant annet med tanke på
investeringskostnader, driftsstabilitet, sikkerhet, reiseti-
der, vedlikeholdskostnader og driftsøkonomi. 
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